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Protokół z posiedzenia XXVIII Sesji Rady Gminy Świercze w dniu 30 grudnia 2013 roku. 

 

W dniu 30 grudnia 2013 r. o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyło się 

posiedzenie sesji Rady Gminy Świercze. Przewodniczący Rady Wiesław Kęsicki powitał Radnych oraz 

zaproszonych gości, stan radnych na posiedzeniu wynosił 15 osób na 15 uprawnionych do głosowania 

(lista obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2,3 do protokołu). 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2014 rok oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomani na rok 2014 . 

7. Podjęcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świercze. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy  na rok 2014. 
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem i materiałami 

informacyjnymi, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
c) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady Gminy, 
d) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej 
e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 
f) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
g) głosowanie wniosków komisji Rady Gminy nie uwzględnionych przez Wójta w autopoprawce, 
h) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 54/XI/2011 Rady Gminy Świercze z dnia 24 

listopada 2011 roku w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej oraz poboru tej opłaty. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr 205/XXXVII/10 Rady 

Gminy Świercze z dnia 4 listopada 2010 roku w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości. 

11. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma mieszkańców Prusinowic. 
12. Zajęcie stanowiska w sprawie pism Józefa Długołęckiego zam. Nasielsk ul. Elektronowa 22.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok. 
14. Podjęcie  uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 rok. 
15. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
16. Wolne wnioski. 
17. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Po odczytaniu porządku obrad Wójt zgłosił wniosek o przyjęcie do porządku obrad przygotowanego 

projektu uchwały w sprawie wyrażenie zgody na realizacje projektu „Wsparcie na starcie w gminie 

Świercze”. Projekt finansowany z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach programu 

operacyjnego Kapitał Ludzki. Wniosek został złożony około 3 miesięcy temu, po ocenie formalnej 

wniosek zyskał akceptację, wartość projektu wynosi 387 360,00 zł. projekt będzie realizowany we 

wszystkich szkołach podstawowych na terenie gminy. Dotyczy on wyposażenia pomieszczeń w 
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których będzie prowadzone wychowanie przedszkolne oraz modernizacji placów zabaw. Wójt 

zaproponował aby przyjąć projekt tej uchwały w pkt. 15.  

Przewodniczący podał wniosek pod głosowanie, za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, 

wniosek przyjęto jednogłośnie, następnie przystąpiono do głosowania porządku obrad z 

naniesionymi poprawkami. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych, porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie. Przewodniczący Rady poinformował o wyłożonym do wglądu protokole 

z poprzedniej sesji Rady Gminy Świercze z dnia 28.11.2013 r. jeżeli nie będzie uwag co do jego treści 

zostanie on przyjęty w przedstawionej formie, zgodnie z punktem 3 porządku obrad a następnie 

poprosił o przedstawienie informacji o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji  uchwał podjętych 

na poprzedniej sesji. 

Ad:4 

Głos zabrał Wójt poinformował miedzy innymi o: 

- 12 grudnia 2013 r w Urzędzie Gminy odbyło się postępowanie na stopień nauczyciela mianowanego 

Pani Agnieszki Sakowskiej, nauczyciela z Publicznej Szkoły Podstawowej w Świeszewie. Pani Sakowska 

bardzo dobrze się zaprezentowała przed komisją i w wyniku postępowania uzyskała stopień 

nauczyciela mianowanego. 

- w dniach 16 – 18 grudnia 2013 r. odbyły się spotkania z mieszkańcami w sprawie melioracji 

gruntów, w spotkaniu udział brali pracownicy Wojewódzkiego Zarządu Melioracji Urządzeń Wodnych 

Pani Aleksandra Dębska  oraz Pan Stanisław Wóltański. Na spotkaniu rolnicy otrzymali konkretne 

informacje dotyczące melioracji a także były przyjmowane wnioski, wnioski można również składać w 

Urzędzie Gminy. W połowie stycznia planowane są kolejne spotkania z mieszkańcami wsi. 

- 14 grudnia 2013 r odbyła się konferencja otwierająca projekt „Przeciwdziałanie wykluczenie 

cyfrowemu na terenie gminy Świercze”. Projekt cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem ze strony 

mieszkańców. Na konferencje otwierająca przybyło 170 osób. W ramach projektu planowane jest 

wyposażenie 200 gospodarstw domowych w laptopy z dostępem do Internetu, odbywać się będą 

również szkolenia. Zostaną wyposażone w laptopy również świetlice szkolne. W najbliższym czasie 

zostaną uruchomione procedury przetargowe które wyłonią wykonawcę tego projektu.  

 - 17 grudnia 2013 r. miało miejsce podsumowanie konkursu „Wymarzony zawód” organizowanego 

przez Publiczna Szkołę Podstawową w Strzegocinie i Gminę Świercze pod patronatem Powiatu 

Pułtuskiego. Rezultatem tego konkursu są kalendarze na rok 2014. 

- 12 grudnia 2013 r. został podpisany akt notarialny z Panią Iwoną Włoczewską na sprzedaż działki w 

Świeszewie. 

- 27 grudnia 2013 r. odbył się przetarg na działkę w Strzegocinie. Wycena do przetargu opiewała na 

kwotę 17 000,00 zł. Wpłynęła jedna oferta na kwotę 18 000,00 zł nabywcą tej działki został Pan 

Dariusz Błaszczyk. Na sprzedaż nieruchomości w Klukówku i w Świerkowie żadne oferty nie wpłynęły. 

Następnie Radna Marzena Węgrocka odczytała realizacje uchwał z XXVII sesji z dnia 28 listopada 

2013 r. 

Ad:5 

Przewodniczący Wiesław Kęsicki poprosił Radnych o zadawanie pytań: 

1. Radny Dariusz Siemborski – Czy jest wycena na najem pomieszczeń w świetlicy w 

Kowalewicach Włościańskich? 

2. Radny Julian Kutner:  

a)Koniec roku skłania do podsumowań, cieszę się z informacji przekazanej przez Pana Wójta 

odnośnie tego, że coś drgnęło w sprawie melioracji. Chciałem przypomnieć że w roku 2010 w 
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interpelacji pytałem o sprawy związane z melioracjami gruntów na terenie gminy. Wówczas 

uzyskałem informacje , że nie leży to w kompetencji gminy natomiast podsumowanie było 

takie, że Wójt nie zajmuje się tym co powinien. Cieszę się że na skutek interpelacji z 

października zostały zorganizowane spotkania w sprawie melioracji. 

b) Chciałbym wrócić do tematu sprzedaży oświetlenia ulicznego, była informacja, że do końca 

roku  zostanie ona sfinalizowana. Czy w tej sprawie już konkretnie coś wiadomo?  

c) Kolejny temat to śmieci, czy już wiemy ilu mieszkańców mieszka na terenie gminy, ilu 

mieszkańców złożyło deklaracje i ilu ich nie złożyło. Czy wiemy już czy te deklarowane wpłaty 

będą rzeczywiście pokrywać koszty które ponosimy jako gmina na rzecz Pułtuskiego 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. Czy to będzie się jakoś bilansowało? Chciałem również 

zapytać odnośnie kar umownych nakładanych na PPUK w związku z tym ze nie były odbierane 

śmieci czy tez nie dostarczono pojemników. W jaki sposób te kary zostały dokładnie 

naliczone? 

d) Kolejna sprawą jest budynek przy ulicy Długiej, jakiś czas temu okazało się że gmina ponosi 

wysokie koszty za energię elektryczną, może to wynikać z tego ze ten prąd jest 

wykorzystywany niezgodnie z prawem. Chciałem się dowiedzieć czy ta sprawa została 

rozwiązana czy nadal gmina jest obciążana kosztami? 

e) Odnośnie oczyszczalni, na poprzedniej sesji uchwalaliśmy stawki opłat za odbiór ścieków, 

była informacja że opłaty wynikają z  wyliczenia projektanta bądź Zakładu Usług Wodnych w 

Mławie że są jakieś wyliczenia dotyczące kosztów oczyszczenia ścieków od poszczególnych 

dostawców czyli np od dostawców, którzy mają kanalizację, od dostawców ścieków z 

beczkowozów, jak również od Zakładu Mięsnego „Lenarcik” z którym jak rozumie mamy 

podpisaną umowę na regularne dostarczanie ścieków. Opinia ze strony projektanta czy 

Zakładu Usług Wodnych w Mławie czy nasza oczyszczalnia może takie ścieki przyjmować, czy 

jest do tego dostosowana? 

f) Czy zostały podjęte działania ze strony Wójta w celu wymuszenia jakieś działania ze strony 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie drogi 620, czy udało się w tej sprawie do kogoś 

dotrzeć, czy są planowane jakiś inwestycje? 

g) Kolejny temat to zamknięcie przejazdu kolejowego w Wyrzykach, wiadomo było że 

przejazd ten zostanie zamknięty. Czy na etapie projektowym nie można było tego przejazdu 

utrzymać w takiej czy innej formie zwłaszcza że aby przejechać z jednej strony na druga,  

przez Bylice lub Wyrzyki to trzeba sporo kilometrów nadłożyć. 

h) Kiedyś Pan Wójt informował, o takim zapisie w regulaminem organizacyjnym gminy że 

jeżeli pracownik przebywa na długotrwałym zwolnieniu to inny pracownik który zastępuje 

tego pracownika ma przyznany dodatek. Czy w związku z długa nieobecnością pani która 

zajmuje się biurem rady, czy któryś z pracowników ma taki dodatek przyznany bo rozumie że 

ktoś Panią Iwonę zastępuje?   

3. Radny Wiesław Adamiak – na komisji zwracałem uwagę odnośnie interpelacji do Wójta 

ażeby Wójt w miarę możliwości jeżeli jest w stanie na krótkie pytania odpowiadał na bieżąco 

w tej chwili na Sali obecni są sołtysi, te informacje do nich trafią a w godzinach późniejszych 

tej informacji już nie będą mieli. Druga uwag to ze padały tutaj zarzuty odnośnie Pana Juliana 

Kutnera odnośnie oszczędności w szkołach. Ja chciałbym żeby Pan Wójt teraz jeżeli jest w 

stanie odpowiedzieć ale chciałbym żeby je sołtysi usłyszeli, jeżeli są oszczędności z tych 

ruchów które Wójt poczynił, jeżeli tak to jakie? 
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4. Radny Ryszard Flont: Chciałby się zapytać jak będzie wyglądała sprawa dożwirowań dróg 

gminnych w 2014 roku skoro nie będzie funduszu sołeckiego ? W miejscowości Gaj jest taka 

droga która jest chyba zapomniana, że należy do gminy w kierunku Ślubówka, która wymaga 

dożwirowania i czy będzie to możliwe i jak wygląda sprawa przepustów? 

5. Radny Leszek Ostrzyniewski – jakiś czas temu widziałem jak samochody które przychodziły 

od Pana Lenarcika od Ostrzeniewa od asfaltu do oczyszczalni jeździły tyłem. Nie wiem jak to 

jest w tej chwili ale jak przyjdzie śnieg to obawiam się że tam tyłem samochód nie cofnie. 

Jaka to jest przyczyna a może coś się już zmieniło? 

O głos poprosił również Pan Adam Arciszewski – sołtys wsi Świerkowo – aby Pan Julian 

Kutner przedstawił plany rozwiązania problemu skrzyżowania w Świerkowie, na ostatniej 

sesji rozmawialiśmy również o wyrównaniu poboczy, ja w ostatnim czasie nie widziałem 

żadnych prac te nierówności które były nadal są.  

Odpowiedzi na zapytanie Pana Arciszewskiego udzielił Radny Kutner: „Odnośnie 

skrzyżowania w Świerkowie rozmawialiśmy już wiele razy, wyraźnie mówiłem też że to jest 

nie tylko kwestia zarządcy drogi powiatowej ale także zarządcy dróg wojewódzkich natomiast 

ze względu na to, że mieszkam w tej gminie chciałbym aby te drogi wyglądały jak najlepiej 

jednak nie zamierzam przepychać się z Zarządem Dróg Wojewódzkich kto to ma zrobić i w 

jakim zakresie, aczkolwiek chciałbym żeby ze strony Pana Zawadzkiego w Nasielsku jakieś 

działania były podjęte, chciałbym żeby to było zrobione wspólnie. Od strony technicznej 

chciałbym aby cały zjazd z drogi wojewódzkiej został odcięty, wykorytowany na odcinku 50 - 

100 metrów dojazdu do skrzyżowania z wykonaną podbudową również z przepustem który 

będzie umieszczony pod tą drogą, na to nawierzchnia asfaltowa.” Następnie Pan 

Przewodniczący skierował pytanie do Wójta: Czy jest w stanie odpowiedzieć na niektóre 

pytania chwili obecnej? 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi na pytanie Radnego Ostrzyniewskiego w sprawie wjazdu na 

oczyszczalnię. Sprawa wygląda następująco „być może to nie jeden raz tylko jeden dzień tak 

było że przyjechał kierowca który nie był tym kierowca który jeździ tam na co dzień. Przed 

tym terenem została wykonana tzw. nawrotka przed tym terenem, ksiądz dał nam materiał z 

rozbiórki budynku gospodarczego w postaci zgruzowanej cegły, wszystko to zostało 

przerzucone pod oczyszczalnię, została wykonana nawrotka dla samochodów, maja dłuższy 

przewód do spuszczania także w tej chwili problemu z dowozem ścieków przez te duże 

samochody nie ma. Jest to samochód naczepa który dziennie przywozi od 25 do 28 m³ 

ścieków w jednorazowym kursie, takie kursy są cztery razy dziennie. Mam nadzieję że tak 

powiem dzięki „inwestorowi strategicznemu” w tym roku nasza oczyszczalnia w bilansie 

ostatecznym zamknie się niewielką nadwyżką środków. Co do melioracji, Pan Julian swoje 

oświadczenie wyjaśnił, ja pamiętam swoją odpowiedz z 2010 roku w sprawie melioracji, gdzie 

były zbierane wnioski i dzięki tamtym spotkaniom ustalone zostały dwa obiekty które zostały 

wpisane do realizacji  na 2013 na perspektywę unijną i te dwa obiekty maja pełna szansę do 

realizacji w tym okresie 2013 – 2020. Jest to rejon miejscowości Sulkowo, Ostrzeniewo, 

Prusinowice, Świercze Godacze, Wyrzyki, Bylice, Wyrzyki – Pękale częściowo Klukówek się 

załapuje, wszystko to jest zależne od zlewni. W tej chwili wnioski które są teraz składane 

wiadomo, że od tamtego okresu nastąpiły po pierwsze zmiany właścicieli gruntów, zmiany 

powierzchni działek i tak dalej. W tej chwili wnioski są zbierane jak najbardziej aktualne w 

celu przygotowania, naniesienia na mapy 75% powierzchni gruntów i będą już 

przygotowywane konkretne projekty techniczne. Podejmuję też wiele działań, że tak powiem 
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tych zakulisowych bo wiadomo, że oprócz wsparcia, że jeżeli coś spełnia kryteria to nie 

koniecznie musi dojść do realizacji danego zadania. Będą się odbywały kolejne zebrania na 

terenie gminy. Duży obiekt z rejonu Dziarna, Kosiorowa, Strzegocina ma również szanse 

wejść na te listy rankingowe do tego aby w tamtym rejonie również ruszyły te melioracje. Co 

do oświetlenia ulicznego ja już informowałem na poprzedniej sesji, że oświetlenie uliczne 

zostało sprzedane i sprawa została zakończona. Do budżetu gminy wpłynęła kwota około 160 

tys. zł za jego sprzedaż. Pozostałe punkty wymagają pewnego przygotowania. Zastępstwo za 

Panią Nowotkę, tu od razu mogę udzielić odpowiedzi, zgodnie z regulaminem organizacyjnym 

Urzędu Gminy pracownikowi, który pełni zastępstwo za pracownika, przebywającego na 

dłuższym zwolnieniu przysługuje w wysokości 40 % wynagrodzenia zasadniczego. W tej chwili 

sprawy, które prowadziła Pani Iwona Nowotka zastępstwo pełni dwóch pracowników. Pani 

Agnieszka Dębska w zakresie obsługi rady gminy i Pani Izabela Kiela w zakresie spraw 

kadrowych pracowników. Podział nastąpił procentowo z tej kwoty 40% -  70% Pani Agnieszka 

i 30% Pani Iza”. Na pozostałe pytania odpowiedzi zostaną udzielone w dalszej części sesji, 

gdyż wymagają  przygotowania. 

 

Ad: 6 

W związku z brakiem pytań do Pani pełnomocnik w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2014 oraz przeciwdziałania narkomanii 

Przewodniczący poprosił o odczytanie stanowiska z wspólnego posiedzenia komisji. 

Stanowisko odczytała Pani Radna Marzena Węgrocka „Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały”. Po odczytaniu projektu uchwały przystąpiono do głosowania, za przyjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad:7 

Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformował, że „Wieloletnia Prognoza Finansowa jest 

dokumentem planistycznym, w przypadku naszej gminy dokument ten obejmuje okres od 

2014 do 2026 roku. Rok 2026 jest ostatnim rokiem w którym Gmina Świercze spłaci swoje 

zobowiązania finansowe. Jeżeli chodzi o sam dokument to prognoza zawiera dochody i 

wydatki bieżące budżetu w tym wydatki na obsługę długu, dochody majątkowe w tym przede 

wszystkim dochody ze sprzedaży majątku oraz wydatki majątkowe. Wynik budżetu, 

przeznaczenie nadwyżki ewentualnie sfinansowanie deficytu, przychody i rozchody z 

uwzględnieniem tego czego nie ma w budżecie długu, zadłużenia gminy. Określa również 

relacje obliczone wg art. 243  określa możliwości spłaty danych rat kredytu w określonych 

latach. Uchwała w sprawie WPF zawiera również załącznik który określa przedsięwzięcia i 

związane z tym limity wydatków i zobowiązań. Trzecim elementem uchwały są objaśnienia 

przyjętych wartości. WPF będzie zawierał wszystko to co jest zawarte w uchwale budżetowej 

na rok 2014, ale dodatkowo te lata budżetowe od roku 2015 do 2026. Ogółem w dochodach 

w roku 2014 zaplanowano dochody z tytułu sprzedaży majątku kwota 219 tys zł jest to 

wartość wynikająca z wyceny nieruchomości w Klukówku, pomoc w ramach działania 

podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej objętego PROF na lata 2007 – 2013 

czyli refundacja tych wydatków które poniesiemy na rozbudowę naszej sieci kanalizacji 

sanitarnej, jest to kwota 1.360.941 zł. Dotacji celowych w ramach programów finansowanych 

z udziałem środków europejskich to jest kwota 1.926.871,75 z, udział gminy w podatku 

dochodowym od osób fizycznych w roku 2014 planowany jest na kwotę 1.584.168 zł, 
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subwencja ogólna planowana jest na rok 2014 w kwocie 6.710.579 zł, dotacje celowe na 

zadania zlecone 1.819.643 zł, dotacja na zadania zlecone z Krajowego Biura Wyborczego to 

kwota 804,00 zł. Jeżeli chodzi o plany to wpływy z podatków i opłat lokalnych w roku 2014 to 

planuje się wzrost wpływów o 2,4 % pozostałe wpływy z innych podatków i opłat planuje się 

na poziomie z wykonania budżetu za okres trzech kwartałów roku 2013, ponadto zwiększa się 

stawkę podatku od nieruchomości budowli wykorzystywanych na potrzeby zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę z 1% do 1,5%. W latach 2015 -2016 zakład się dalszy wzrost dochodów 

z tytułu podatków i opłat, wzrost subwencji oświatowej z tytułu objęcia obowiązkiem 

szkolnym sześciolatków. Przyjęto wpływy ze sprzedaży majątku z czego w 2015 roku na ten 

moment potrzebna nam jest kwota 300 tys zł, w roku 2016 w kwocie 50 tys zł. Na rok 2015 

wstępnie zaplanowano sprzedaż budynku apteki, na rok 2016 sprzedaż działek Jeżeli chodzi o 

rok 2014 i wydatki nie planuje się wzrostu wynagrodzeń pracowników jednostek 

budżetowych i nauczycieli, nastąpi spadek wynagrodzenia w związku z przeprowadzoną 

redukcja zatrudnienia. Rok 2014 będzie kolejnym rokiem realizacji w szkołach podstawowych 

projektu „Wiedza i umiejętności otwierają świat”, realizacji w ramach programu 

operacyjnego innowacyjna gospodarka na lat 2007 – 2013 projektu „Przeciwdziałanie 

wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy Świercze” ten projekt będzie realizowany jeszcze 

w roku 2015 do 30 września. Rok 2014 jest ostatnim rokiem współuczestniczenia przez 

Gminę Świercze w realizacji projektu „Przyspieszenie wzrostu konkurencyjności 

Województwa Mazowieckiego przez budowanie społeczeństwa innowacyjnego i gospodarki 

opartej na wiedzy poprzez tworzenie zintegrowanych baz wiedzy o Mazowszu oraz rozwój 

elektronicznej administracji w samorządach województwa mazowieckiego”. Po zakończeniu 

realizowanego w latach 2013 – 2014 przedsięwzięcia inwestycyjnego budowa kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Świercze - etap II 121 gospodarstw domowych będzie 

podłączonych do oczyszczalni ścieków w Ostrzeniewie. Przedsięwzięcie odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych będzie realizowane zgodnie z zawarta umową do 

30 czerwca 2015 roku, przy czym w roku 2014 planuje się na wydatki kwotę 429.831,36 zł a w 

roku 2015 połowę tej kwoty. W roku 2014 planuje się emisję obligacji komunalnych w kwocie 

995 tys zł i jest to niezbędne aby sfinansować planowany deficyt w kwocie 580 tys zł. i spłatę 

rat kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych w kwocie 415 tys. zł. Kwoty zadłużenia 

widoczne są tylko w WPF , zadłużenie w roku 2014 wyniesie 7.266.400,00 zł co stanowi 

45,98% planowanych na 2014 rok dochodów, zadłużenie na dzień 31 grudnia 2015 to kwota 

6.787.400,00 zł to zadłużenie ostatecznie zostanie spłacone w roku 2026 i kwota 

przypadająca do spłaty wynosi 295 tys. zł.” Następnie Przewodniczący poprosił o odczytanie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Ciechanowie. Opinie odczytała radna Węgrocka 

która to pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. Stanowiska komisji w 

sprawie projektu uchwały odczytał Radny Dębski: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”. Następnie Przewodniczący poprosił Panią skarbik o odczytanie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik poinformowała, że uchwała budżetowa daje Radnym większe rozeznanie niż 

WPF i jest potrzeba zgłoszenia autopoprawki przez Pana Wójta. Autopoprawka która zostanie 

zgłoszona do budżetu musi mieć odzwierciedlenie w WPF, ta autopoprawka zmieni dochody i 

wydatki. W związku z powyższym Przewodniczący zawiesił rozpatrywanie pkt. 7 i 

przystąpiono do omawiania pkt. 8. 

Ad:8 
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a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem i materiałami 

informacyjnymi. 

Głos zabrał Pan Wójt który poinformował że projekt budżetu został opracowany na 

podstawie dokumentów:  

 pisma Ministra Finansów Nr ST3/4820/10/2013 z dnia 10 października 2013 r. informującego 

o planowanych rocznych kwotach subwencji dla gminy oraz wysokości udziału gminy 

we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych; 

 pisma Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Nr FIN-I.3111.23.88.2013 z dnia 

25 października 2013 r. informującego o kwotach dotacji celowych przyjętych w projekcie 

ustawy budżetowej na rok 2014; 

 pisma Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Ciechanowie Nr DCI-3010-5/13 z dnia 24 

października 2013 r. o wysokości dotacji na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej 

– prowadzenie i aktualizację stałego rejestru wyborców w gminie; 

 realizacji dochodów i wydatków budżetowych za okres 10 m-cy 2013 roku; 

 założeń do projektu budżetu państwa na rok 2014.W projekcie budżetu gminy na rok 2014 

przyjęto: 

  dochody budżetowe w łącznej kwocie 15.802.300,15 zł 

             w tym:  

 dochody bieżące w kwocie  13.255.359,15 zł 

 dochody majątkowe w kwocie  2.546.941,00 zł 

 wydatki budżetowe w wysokości 16.382.300,15 zł 
            w tym:  

 wydatki bieżące w kwocie 13.034.936,15 zł 

 wydatki majątkowe w kwocie 3.347.364,00 zł 

 planowany deficyt budżetu w kwocie 580.000,00 zł 
Największym źródłem dochodów gminy jest subwencja ogólna planowana w kwocie 6.710.579,00 zł 

w tym: część  oświatowa 4.184.942,00 zł, część wyrównawcza 2.525.637,00 zł ( dział 758 – Różne 

rozliczenia). 

Subwencja ogólna stanowi 42,47 % planowanych na rok 2014 dochodów budżetowych. 

Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami na rok 2014 wyniosą 1.551.947,00 zł w tym 

na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej 1.513.100,00 zł ( dział 852 – Pomoc społeczna). 

Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin na rok 

2014 wyniosą 268.500,00 zł i dotyczą realizacji własnych zadań gminy z zakresu pomocy społecznej 

( dział 852 – Pomoc społeczna). 

W roku 2014 gmina otrzyma dotacje celowe w kwocie 1.926.871,75 zł w tym: 
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 na realizację w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-2013 projektu 

systemowego „Krok po kroku” 67.125,00 zł; 

 na realizację w szkołach podstawowych projektu „Wiedza i umiejętności otwierają świat” 

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-2013 193.046,75 zł; 

 na realizację w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na lata 2007-2013, 

projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie gminy Świercze” 1.666.700,00 

zł ( w tym: na wydatki bieżące – 699.700,00 zł, na wydatki inwestycyjne – 967.000,00 zł).  

Dochody gminy z tytułu realizacji zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminie ustawami oszacowano w kwocie 11.500,00 zł. 

 Dochody własne gminy na rok 2014 zaplanowano w kwocie 3.971.961,40 zł: 

w tym: 

- udziały gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych 1.582.668,00 zł 

- udziały gminy w podatku dochodowym od osób prawnych 1.500,00 zł 

- wpływy z podatku od nieruchomości 612.500,00 zł 

- wpływy z podatku rolnego 535.700,00 zł 

- wpływy z podatku leśnego 25.600,00 zł 

- wpływy z podatku od środków transportowych 90.000,00 zł 

- wpływy z podatku od spadków i darowizn 12.000,00 zł 

- wpływy z opłat śmieciowych 429.900,00 zł 

- wpływy z opłaty skarbowej 12.000,00 zł 

- wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 59.500,00 zł 

- wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych 45.000,00 zł 

- wpływy z opłaty eksploatacyjnej 8.000,00 zł 

- wpływy z pozostałych podatków i opłat, odsetki 6.740,00 zł 

( w/w dochody (3.421.108,00 zł) sklasyfikowane są w dziale 756 -  Dochody od osób prawnych, 

od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki 

związane z ich poborem), 

- wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych 97.800,00 zł 

( w/w dochody sklasyfikowane są w działach: 010 Rolnictwo i łowiectwo 2.500,00 zł –dzierżawa 

obwodów łowieckich; 700 Gospodarka mieszkaniowa 85.300,00 zł; 801 Oświata i wychowanie 

10.000,00 zł) 

- wpływy z opłaty za użytkowanie wieczyste 1.347,00 zł 

- wpływy ze sprzedaży składników majątkowych 219.000,00 zł 

( dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 219.000,00 zł – sprzedaż nieruchomości w Klukówku 

oznaczonej nr 250/2) 

- wpływy ze sprzedaży usług 215.000,00 zł 

( dział 801 Oświata i wychowanie  ( stołówki szkolne ) 135.000,00 zł; dział 852 Pomoc społeczna 

( usługi opiekuńcze) 8.000,00 zł; dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska ( wpłaty 

od mieszkańców za odprowadzone ścieki) 72.000,00 zł 

- pozostałe dochody bieżące ( odsetki od środków na rachunkach 

bankowych, wpływy z różnych opłat) 

17.706,40 zł 
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Gmina Świercze w roku 2014 zgodnie z podpisaną w dniu 22 listopada 2012 r. umową Nr 00141-

6921-UM0700247/11 oraz aneksem Nr 1 z dnia 29 października 2013 r. do w/w umowy otrzyma 

pomoc w kwocie 1.360.941,00 zł w ramach działania „Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności 

wiejskiej objętego PROW na lata 2007-2013 na realizację projektu „Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w m. Świercze etap II” (dział 010 Rolnictwo i łowiectwo). 

Planowana pomoc w kwocie 1.360.941,00 zł, planowane wpływy ze sprzedaży składników 

majątkowych w kwocie 219.000,00 zł oraz dotacja na realizację wydatków majątkowych projektu 

„Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie gminy Świercze” w kwocie 967.000,00 zł 

stanowią dochody majątkowe budżetu gminy ( dochody majątkowe w kwocie 2.546.941,00 zł 

stanowią 16,12 % planowanych dochodów budżetowych). 

W projekcie budżetu gminy na rok 2014 przyjęto wydatki w łącznej kwocie 16.382.300,15 zł w tym: 

na wydatki bieżące zaplanowano kwotę 13.034.936,15 zł na wydatki majątkowe 3.347.364,00 zł. 

Zgodnie z uchwałą Nr 136/XXII/2013 Rady Gminy Świercze z dnia 24 stycznia 2013 r. w budżecie 

gminy na rok 2014 nie wyodrębnia się środków Funduszu Sołeckiego. 

Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo 

Wydatki bieżące w kwocie 10.715,00 zł to wpłaty na rzecz izb rolniczych w wysokości 2% wpływów 

z podatku rolnego. 

Na wydatki inwestycyjne zaplanowano 2.311.945,00 zł w tym: 

- na „Budowę sieci kanalizacji sanitarnej w m. Świercze etap II” 2.231.945,00 zł; 

- na wykonanie przejścia sieci kanalizacji sanitarnej pod linią kolejową E-65 w Świerczach 

80.000,00 zł. 

Dział 150 Przetwórstwo przemysłowe 

Wydatek majątkowy związany z udzieleniem Samorządowi Województwa Mazowieckiego pomocy w 

formie dotacji celowej na wspólną realizację projektu „Przyspieszenie wzrostu konkurencyjności 

województwa mazowieckiego, przez budowanie społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej 

na wiedzy poprzez stworzenie zintegrowanych baz wiedzy na Mazowszu” (5.814,00 zł). 

Dział 600 Transport i łączność 

Wydatki bieżące związane z remontami i utrzymaniem dróg gminnych 94.000,00 zł oraz opłata 

za umieszczenie w pasie drogi wojewódzkiej infrastruktury wodociągowej ( 220,00 zł). 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 

Wydatki bieżące 20.363,00 zł: utrzymanie gminnych zasobów mieszkaniowych oraz wydatki na prace 

geodezyjne związane z podziałem i wydzielaniem działek, operaty szacunkowe. Wydatki inwestycyjne 

( 40.000,00 zł) – „Modernizacja budynku w Świerczach przy ulicy Długiej”. 

Dział 710 Działalność usługowa 

Sporządzanie projektów decyzji o ustaleniu warunków zabudowy , sporządzenie uwarunkowań do 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. 
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Dział 750 Administracja publiczna 

Wydatki bieżące związane z wykonywaniem zadań zleconych z zakresu administracji rządowej: 

wynagrodzenia pracownika wraz z pochodnymi, koszty delegacji. 

Wydatki bieżące: diety radnych, sołtysów, zakup materiałów na sesje rady, wynagrodzenia 

wraz z pochodnymi pracowników urzędu ( 3% planowanych wynagrodzeń przeznacza się na fundusz 

nagród), odpisy na ZFŚS, zakup wyposażenia, materiałów biurowych, środków czystości, węgla, 

energii elektrycznej, prenumerata prasy, szkolenia, usługi: pocztowe, bankowe, telekomunikacyjne, 

informatyczne, opłaty abonamentowe użytkowanych programów, delegacje krajowe, ubezpieczenie 

mienia, zaplanowano również wydatki związane z poborem  opłat i niepodatkowych należności 

budżetowych w tym: koszty komornicze, usługi pocztowe oraz koszty doręczeń nakazów 

podatkowych. 

Wydatki majątkowe: udzielenie Samorządowi Województwa Mazowieckiego pomocy w formie 

dotacji celowej na wspólną realizację projektu „Rozwój elektronicznej administracji w samorządach 

województwa mazowieckiego wspomagającej niwelowanie dwudzielności potencjału województwa” 

(14.105,00 zł).  

W dziale 750 Administracja publiczna zaplanowano również wydatki związane z realizacją projektu 

„Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie gminy Świercze”. Projekt będzie realizowany 

w latach 2013 – 2015 przy czym wydatki w roku 2014 obejmują wydatki bieżące w kwocie 699.700,00 

zł oraz wydatki majątkowe w kwocie 967.000,00 zł. 

Dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa 

oraz sądownictwa 

Wydatki związane z prowadzeniem i aktualizacją stałego rejestru wyborców. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Wydatki związane z utrzymaniem gotowości bojowej ochotniczych straży pożarnych w tym m.in.: 

zakup paliwa, wynagrodzenia za konserwację samochodów strażackich, ubezpieczenie: samochodów, 

strażaków i remiz. 

Dział 757 Obsługa długu publicznego 

Odsetki od papierów wartościowych, zaciągniętych kredytów i pożyczki. 

Dział 758 Różne rozliczenia 

W budżecie utworzono rezerwy: ogólną i celową ( zgodnie z ustawą o zarządzaniu kryzysowym). 

Dział 801 Oświata i wychowanie 

Zaplanowane wydatki związane z funkcjonowaniem trzech szkół podstawowych i gimnazjum, 

stołówki szkolnej oraz dowożeniem uczniów do szkół. Wydatki te obejmują wynagrodzenia wraz z 

pochodnymi nauczycieli, pracowników administracji i obsługi, zakup oleju opałowego, wyposażenia, 

środków czystości, pomocy dydaktycznych, zakup energii, usługi telekomunikacyjne, monitorowanie 
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obiektów, wywóz nieczystości, opłaty pocztowe, dopłaty do czesnego, podróże służbowe, 

ubezpieczenie mienia, usługi remontowe. Zaplanowano również wydatki na fundusz socjalny 

emerytów i rencistów, wydatki na dokształcanie i doskonalenie zawodowe nauczycieli. W dziale tym 

ujęto dotację podmiotową dla niepublicznego przedszkola. 

W 2014 roku kontynuowana będzie realizacja w szkołach podstawowych projektu „Wiedza 

i umiejętności otwierają świat” ( 206.243,15 zł). 

Dział 851 Ochrona zdrowia 

Wydatki będą realizowane zgodnie z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii ( zakup warsztatów profilaktycznych dla młodzieży, 

wynagrodzenia wraz z pochodnymi opiekuna zajęć socjoterapeutycznych, koszty utrzymania punktu 

konsultacyjno-informacyjnego, koszty badań biegłych, organizacja wyjazdu wypoczynkowego z 

programem socjoterapeutycznym dla dzieci szkolnych uczęszczających na zajęcia 

socjoterapeutyczne). 

Dział 852 Pomoc społeczna 

W dziale tym zaplanowano wydatki na wypłatę świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego, zasiłków, dodatków mieszkaniowych, wydatki związane z realizacja zadań 

wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, wydatki związane z 

funkcjonowaniem ośrodka pomocy społecznej oraz finansowanie kosztów pobytu podopiecznych w 

DPS. 

Sfinansowane zostaną specjalistyczne usługi opiekuńcze dla trojga dzieci. Wydatki obejmują również 

wypłatę świadczeń osobom bezrobotnym bez prawa do zasiłku, wykonującym prace społecznie 

użyteczne , a także dofinansowanie dożywiania osobom uprawnionym. 

Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w roku 2014 będzie kontynuował realizację projektu 

systemowego „Krok po kroku” 

Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 

Wydatki bieżące: funkcjonowanie świetlic w Publicznej Szkole Podstawowej w Świerczach , w 

Strzegocinie i w Publicznym Gimnazjum w Świerczach oraz pomoc materialna (nagrody) dla 

najlepszych uczniów w gminie. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

W wydatkach bieżących ujęto wydatki związane z funkcjonowaniem oczyszczalni ścieków 

w Ostrzeniewie, wydatki na świadczenie usług „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości zamieszkałych przez mieszkańców w Gminie Świercze” (429.832,00 zł), 

wydatki na utrzymanie porządku i czystości na terenie gminy, utrzymanie terenów zieleni, opłaty 

wnoszone do Urzędu Marszałkowskiego wynikające z ustawy o ochronie środowiska, opłaty 
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przekazywane dla schroniska dla zwierząt, wydatki na zakup energii elektrycznej oraz konserwację 

oświetlenia ulicznego, wydatki związane z bieżącym utrzymaniem budynków komunalnych . 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Dotacja podmiotowa dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Świerczach ( 150.000,00 zł). 

Dział 926 Kultura fizyczna i sport 

Wydatki na zakup sprzętu sportowego oraz nagród na rozgrywanych zawodach sportowych. 

W projekcie budżetu na rok 2014 przyjęto: 

 dochody budżetowe w łącznej kwocie 15.802.300,15 zł, 

 wydatki budżetowe w łącznej kwocie 16.382.300,15 zł, 

 planowany deficyt budżetu w kwocie 580.000,00 zł. 

W 2014 roku gmina wyemituje obligacje na kwotę 995.000,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie 

planowanego deficytu budżetu – 580.000,00 zł, na spłatę rat kapitałowych kredytów zaciągniętych w 

latach ubiegłych 415.000,00 zł . 

Na obsługę długu w roku 2014 zaplanowano 340.000,00 zł. 

Planowane zadłużenie Gminy Świercze na dzień 31 grudnia 2014 roku wyniesie 7.266.400,00 zł 

co stanowi 45,98 % planowanych dochodów. 

Przy opracowaniu projektu uchwały budżetowej na rok 2014 przyjęto założenia: 

 średnioroczny wzrost cen towarów , usług konsumpcyjnych 2,4 % 
 wzrost stawek podatków obowiązujących w 2014 roku o 2,4 % 
 nie planuje się wzrostu wynagrodzeń nauczycieli oraz pracowników jednostek organizacyjnych 
 wysokość minimalnego wynagrodzenia za pracę – 1.680,00 zł, 
 zamrożenie na poziomie obowiązującym w roku 2013 odpisów na zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych, 
 wysokość obowiązkowej składki na Fundusz Pracy – 2,45% podstawy wymiaru składek 

na ubezpieczenia emerytalne i rentowej 
 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej – opinię odczytała Radna Węgrocka, w 

której Regionalnej Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

budżetowej na rok 2014 wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. 

c) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady Gminy Świercze – stanowiska komisji 

odczytała radna Chełstowska: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. 

d) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej – 

głos zabrał Pan Wójt, który poinformował o konieczności złożenia autopoprawki do 

projektu uchwały budżetowej dotyczącej działu – gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, rozdział 90001 – gospodarka ściekowa i ochrona wód, zmiana zostanie 

wprowadzona zarówno po stronie dochodów jak i wydatków na kwotę 9600,00 zł. W 

2014 roku do oczyszczalni ścieków będą dostarczane ścieki podczyszczone z Zakładu 

Przemysłowego Lenarcik w Gotardach z tego tytułu możemy zwiększyć dochody po 

stronie dochodowej. W momencie kiedy był opracowywany projekt budżetu nie mieliśmy 
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podpisanej umowy z Zakładem Usług Wodnych w Mławie na administrowanie obiektu a 

w związku z tym, że będzie dostarczana większa ilość ścieków od półrocza zostaną 

podłączone do sieci kanalizacji dodatkowe 121 budynków, szkoły, ośrodek zdrowia i 

będzie również większa ilość osadów do wywiezienia wzrośnie zatrudnienie pracownika z 

½ na ¾ etatu.  

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej – przewodniczący poprosił o zadawanie 

pytań w związku z projektem uchwały budżetowej na rok 2014: Radna Węgrocka zadała 

pytanie dotyczące dział 750 § 4217 – zakup materiałów i wyposażenia dlaczego te zapisy 

się powtarzają, Pani Skarbik poinformowała, że w zapisach należy patrzeć na czwartą 

cyfrę w paragrafie. Drugie pytanie dotyczyło planu finansowego na wynagrodzenia w 

Gminnej Bibliotece Publicznej gdzie w zeszłym roku była kwota 93.800,00 zł natomiast w 

roku 2014 jest to kwota 106.300,00 zł. i z czego to wynika. Odpowiedzi udzieliła Pani 

skarbnik która, poinformowała, w tej kwocie jest zawarta nagroda jubileuszowa dla 

pracownika oraz nagroda dla dyrektora biblioteki. Następnie pytanie zadała Radna 

Kalinowska o dział 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa na ten cel 

przeznaczona jest kwota 31 000,00 czy jest to kwota wystarczająca, ponieważ niedawno 

miał miejsce pożar gdzie straż z Świercz po przyjeździe nie miała sprawnej piły 

łańcuchowej a dokładnie brakowało łańcucha który kosztuje około 70,00 zł. Pani Skarbnik 

poinformowała, że wynika to raczej z czyjegoś zaniedbania a nie braku środków. Radna 

Kalinowska poinformowała również o rozmowie z jednym ze strażaków, który zwracał się 

o pieniądze na zakup łańcuch, ale otrzymał informację o braku środków. Pan Wójt 

poinformował, że osobami odpowiedzialnymi za konserwację samochodów i sprzętu 

odpowiedzialni są strażacy, nad którymi nadzór sprawuje Komendant Straży Pan 

Bogusław Dygus. Głos zabrał również Radny Kutner , który zwrócił uwagę na niepokojąca 

sytuacje dotyczącą szkół podstawowych i gimnazjum, gdzie w paragrafie dotyczącym 

zakupu wyposażenia i pomocy dydaktycznych są bardzo niskie kwoty. Po krótkim 

podsumowaniu projektu uchwały budżetowej przez pana Przewodniczącego i Pana 

Wójta. Radny Dębski zaproponował aby poprosić na salę Pana Bogusława Dygusa w celu 

wyjaśnienia sprawy brakującego łańcucha do piły.  Na salę poproszono Pana Bogusława 

Dygusa, który wyjaśnił, iż konserwator kierowca poinformował, że w jednej z pił jest 

nadwyrężony łańcuch, pił OSP Świercze do ciecia drewna posiada 4 sztuki. Osobie która 

była w sprawie łańcucha udzielono informacji, że do końca roku pozostały 3 tygodnie i w 

chwili obecnej nie ma  pieniędzy, w styczniu łańcuch zostanie zakupiony. Na moment 

pożaru u Pana Kalinowskiego strażacy mieli dostęp do sprawnych pił.  

f) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta – stan radnych na sali 15 

uprawnionych do głosowania, przystąpiono do głosowania za przyjęciem autopoprawki 

Wójta głosowało 15 radnych, autopoprawka została przyjęta jednogłośnie 

g) głosowanie wniosków komisji Radnych Gminy nie uwzględnionych przez Wójta w 

autopoprawce – komisje nie zgłosiły żadnych wniosków, 

h) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej – Przewodniczący Rady Gminy poprosił 

Pana Skarbnik o odczytanie projektu uchwały budżetowej, w dalszej kolejności 

przystąpiono do jej głosowania, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Po głosowaniu Przewodniczący zarządził 10 minutowa przerwę. 
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Po 10 minutowej przerwie wznowiono obrady sesji. Stan radnych na sali obrad 14, z obrad sesji został 

zwolniony radny Dariusz Siemborski. Powrócono do kontynuacji pkt. 7. Naniesiono zmiany do WPF o 

kwotę 9600,00 zł. Następnie przystąpiono do głosowania autopoprawki do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Za przyjęciem głosowało 14 radnych, autopoprawkę przyjęto jednogłośnie. W dalszej 

części  poproszono Panią Skarbnik o odczytanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

przystąpiono do głosowania, za przyjęciem odczytanej uchwały głosowało 14 radnych, uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

Ad: 9 

Krótkiej informacji udzielił Pan Wójt poinformował, że w związku ze złożoną rezygnacją Pani Elżbiety 

Pruszyńskiej, która pełniła funkcję inkasentem należy powołać nowego inkasenta do poboru opłat. 

Na nowego inkasenta Wójt zaproponował kandydaturę Pani Urszuli Kopczyńskiej. Przewodniczący 

poprosił o odczytanie stanowiska komisji Radną Kalinowską: ”Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały”. Po odczytaniu projektu uchwały przystąpiono do głosowania, za przyjęciem 

odczytanej uchwały głosowało 14 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:10 

Informacji udzielił Pan Wójt, że w związku ze zmianami w procesach legislacyjnych i poczynionymi 

zmianami w treści uchwały jesteśmy zobligowani do ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały. 

Obwieszczenie jest załącznikiem do uchwały w sprawie tekstu jednolitego i dotyczy uchwały w 

sprawie zwolnień podatku od nieruchomości. Uchwała była podjęta w 2010 roku, w międzyczasie 

dokonano dwóch zmian tej uchwały, pierwsza dotyczyła wykreślenia urządzeń służących do 

zaopatrzenia w wodę natomiast druga dotyczyła zwolnienia urządzeń służących zbiorowemu 

odprowadzaniu ścieków do kanalizacji. Stanowisko komisji przedstawiła Radna Węgrocka „Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Następnie przystąpiono do głosowania, za przyjęciem 

odczytanej uchwały głosowało 14 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:11 

Przewodniczący odczytał pismo mieszkańców Prusinowic w sprawie złej jakości drogi oraz braku 

oświetlenia. Stanowisko komisji odczytał radny Dębski: „Rada Gminy nie przewiduje żadnych 

inwestycji w 2014 roku, natomiast zwróci się do Wójta z prośbą o bieżące utrzymanie przejezdności 

na tej drodze”.  Z uwagi na brak innych propozycji przystąpiono do głosowania zaproponowanego 

wniosku z komisji, za przyjęciem wniosku z komisji głosowało 13 radnych, przeciw 1 radny. Wniosek 

przyjęto większością głosów. W związku z powyższym zostanie udzielona odpowiedz o treści zgodnie 

z przegłosowanym wnioskiem. 

Ad:12 

Przewodniczący poinformował, że Pan Józef Długołęcki w swoich pismach zawarł informacje o zbyt 

małym zakresie wykonanych prac w ramach funduszu sołeckiego, jak również Pan Józef oczekuje 

zwrotu kwoty 100 tys zł które rekompensowałyby mu poniesione nakłady na drogę która biegnie koło 

jego zabudowań. Głos zabrała również Pani Sołtys wsi Pani Kaufman która poinformowała, że Pan 

Długołęcki pisze również skargę na sołtyska wsi w związku z odebraniem tej drogi nie w takiej formie 

jak miała być pierwotnie. Pani Kaufman poinformowała, że spotkaniach z Panem Wójtem i Panem 

Dygusem ustalono, że drzew zaznaczonych do wycinki rzeczywiście nie można wyciąć, więc aby 
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pieniądze sołeckie nie przepadły ustalono taki proces prac jaki został wykonany. Stanowiska komisji 

odczytała Radna Chełstowska: „Komisje proponują negatywnie zaopiniować w/w pismo”. Następnie 

przystąpiono do głosowania wniosku ze stanowiskiem komisji, za przyjęciem wniosku głosowało 14 

radnych, wniosek przyjęto jednogłośnie w związku z powyższym zostanie udzielona odpowiedz 

negatywną na pisma Pana Długołęckiego. 

Ad:13 

Przewodniczący poinformował, że statut gminy zobowiązuje Radę do przyjęcia Planu Pracy Komisji 

Rewizyjnej na przyszły rok. Plan przedstawiła Radna Kalinowska, który stanowi załącznik do uchwały. 

Następnie odczytała stanowisko komisji: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”.                 

W dalszej kolejności odczytano projekt uchwały i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem 

głosowało 14 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:14 

Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała o niżej wymienionych zmianach: 

Niniejszą uchwałą zwiększa się dochody bieżące budżetu gminy o kwotę 82.232,00 zł w tym z tytułu : 

- wpływów z podatku rolnego od osób fizycznych w dz. 756 rozdz. 75616 § 0320 w kwotę 

14.866,00 zł ( wyższe wykonanie w stosunku do planu ), 

- refundacji wypłaconych wynagrodzeń wraz z pochodnymi pracownikom zatrudnionym w 

ramach robót publicznych w dz. 750 rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 26.918,00 zł, 

- refundacji wypłaconych świadczeń osobom wykonującym prace społecznie użyteczne w dz. 

852 rozdz. 85295 § 0970 o kwotę 40.448,00 zł. 

Wydatki  

Dokonuje się przeniesień ( zmniejszeń, zwiększeń) bieżących wydatków budżetowych na kwotę 

69.834,07 zł ( w działach 801,853) 

Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 82.232,00 zł w tym: 

- w dz. 010 rozdz. 01030 o kwotę 200,00 zł ( 2% wpływów z podatku rolnego na rzecz izb 

rolniczych), 

- w dz. 750 rozdz. 75023 o kwotę 26.918,00 zł na wynagrodzenia i pochodne pracowników 

zatrudnionych w ramach robót publicznych ( wpływy z tyt. refundacji z PUP przyjmowano na 

zwrot wydatków), 

- w dz. 754 rozdz. 75412 o kwotę 2.800,00 zł ( zwiększenie planu na zakup materiałów 

i wypłatę ekwiwalentu dla strażaków), 

- w dz. 801 rozdz. 80148 o kwotę 12.500,00 zł na zakup artykułów żywnościowych w stołówce 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Świerczach, 

- w dz. 852 rozdz. 85295 o kwotę 39.314,00 zł na wypłatę świadczeń dla osób wykonujących 

prace społecznie użyteczne ( wpływy z tytułu refundacji z PUP przyjmowano na zwrot 

wydatków ), 

- w dz. 900 rozdz. 90013 o kwotę 110,00 zł na zakup karmy dla bezdomnych zwierząt, 

- w dz. 921 rozdz. 92195 o kwotę 390,00 zł na zakup usług transportowych. 
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W związku z brakiem uwag Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały, następnie przystąpiono do 

głosowania odczytanej uchwały, za przyjęciem głosowało 14 radnych, Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

Ad:15 

Informacji na temat projektu udzielił Wójt, projekt „Wsparcie na starcie” ma na celu wsparcie 

oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych na terenie gminy Świercze. W ramach tego 

projektu nie jest wymagany udział własny, biorąc udział w projekcie jesteśmy zobowiązani do 

utrzymania oddziałów przez dwa lata po zakończeniu projektu. Projekt opiewa na kwotę 380.360,00 

zł. z przeznaczeniem na wyposażenie oddziałów przedszkolnych i placów zabaw. Szkoły w Świerczach 

i Świeszewie złożyły większe zapotrzebowania na place zabaw gdzie uwzględnione jest położenie 

nawierzchni utwardzonej pod placem zabaw, dyrektor szkoły w Strzegocinie z tej nawierzchni 

zrezygnowała. W ramach projektu wyposażone zostaną oddziały przedszkolne w takie sprzęty jak 

meble, pralki, wykładziny jak również w materiały biurowe tj: bloki, kredki, flamastry oraz zabawki 

itp. Projekt będzie realizowany od stycznia 2014 do 2015 roku. Następnie odczytano projekt uchwały 

i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała został przyjęta 

jednogłośnie.  

Ad:16 

Po przerwie przystąpiono do dalszej realizacji planu porządku obrad.  

Wójt udzielił odpowiedzi na pozostałe interpelacje radnych:  

1. Interpelacja Radnego Siemborskiego: Wójt poinformował, że rozmawialiśmy na posiedzeniu 

komisji czy w ogóle gmina może zarabiać na wynajmie świetlicy wiejskiej i zwrócił się 

bezpośrednio do Marszałka Województwa Mazowieckiego z takim zapytaniem i uzyskał 

odpowiedz od dyrektora  Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich którą 

odczytał: „gmina będąca beneficjentem działania może udostępniać obiekt świetlicy na 

potrzeby organizacji uroczystości okolicznościowych za pobraniem opłaty, jeżeli projekt 

zachowa charakter niekomercyjny co jest warunkiem do otrzymania pomocy w ramach 

działania. W takim przypadku beneficjent jest zobowiązany poinformować o zamiarze 

odpłatnego udostępniania świetlicy na potrzeby organizacji uroczystości okolicznościowych 

oraz wykazać że wskaźnik npv jest niższy niż 0,25% wartości całkowitych kosztów 

przedsięwzięcia. Należy przy tym pamiętać o zachowaniu celu działania, jeżeli działanie 

będzie wpływać na poprawę jakości życia na obszarach wiejskich oraz zaspokojenie potrzeb 

społecznych i kulturalnych mieszkańców wsi oraz promowanie obszarów wiejskich umożliwi 

rozwój tożsamości społeczności wiejskiej, zachowanie dziedzictwa kulturowego i specyfiki 

obszarów wiejskich wpłynie na wzrost atrakcyjności turystycznej. Udostępnianie świetlicy na 

potrzeby organizacji uroczystości okolicznościowych nie może mieć charakteru stałego 

świetlica ma przede wszystkim służyć lokalnej społeczności w zaspokajaniu potrzeb 

społecznych i kulturalnych”. Wójt poinformował, że pobierane są jedynie opłaty za zużyty 

gaz, wodę i prąd (koszty utrzymania budynku). 

2. Interpelacja Radnego Kutnera: Wójt poinformował, „że odnośnie opłaty śmieciowej 

pierwotnie złożono było 1156 deklaracji, w tej chwili po zmianie wpłynęło 971 deklaracji, w 

przypadku brakujących deklaracji zostały wszczęte postępowania administracyjne. Odnośnie 
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zbilansowania wpłat i wydatków, z tytułu opłaty śmieciowej na koniec roku nasze wpływy z 

opłaty śmieciowej wynoszą 169744,00 zł, natomiast wydatki zgodnie z podpisaną umową z 

PPUK Pułtusk to za bieżący rok wynoszą one 214.915,00 zł. Różnica wynika z deklaracji gdzie 

były  zadeklarowane niższe wpłaty, natomiast na rok 2014 bilans ten wygląda już zupełnie 

inaczej, wpływy z deklaracji wynoszą 463.992,00 natomiast wydatki 429.841,00 zł, tu jest już 

nadwyżka. Jeżeli chodzi o naliczanie kar w stosunku do PPUK w Pułtusku zgodnie z umową a 

zapis brzmi w § 9 zamawiającemu przysługują od wykonawcy kary umowne w poniższych 

przypadkach i wysokościach, 0,2% miesięcznego wynagrodzenia umownego brutto za każdy 

dzień opóźnienia w wyposażeniu każdego miejsca gromadzenia odpadów w niezbędne 

pojemniki i kontenery a także za każdy dzień opóźnienia w terminowym odebraniu odpadów 

z każdego miejsca gromadzenia odpadów na terenie budownictwa jednorodzinnego. 

Odnośnie kosztów energii przy ulicy Długiej, rozwiązanie problemu nastąpi w miesiącu 

styczniu, zostanie zlecona przebudowa instalacji elektrycznej w ten sposób aby każdy z 

mieszkańców ponosił opłaty za siebie. Odnośnie przebudowy drogi wojewódzkiej 620 z 

ustaleń wynika że nie ma szans na jej przebudowę w najbliższych latach, robione będą tylko 

nakładki na odcinku 700 m do 1 km, jest plan robót od skrzyżowania - przystanek 

autobusowy w Klukówku, ten odcinek zostanie przykryty nakładką i w kolejnych latach od 

kierunku Nowego Miasta w kierunku Strzegocina te nakładki zostaną położone. Odnośnie 

zamknięcia przejazdu kolejowego w Wyrzykach ze strony gminy na etapie projektowym 

robiliśmy to dobrze, sprawa się posypała w momencie kiedy nie doszło do realizacji przejazdu 

kolejowego w samych Świerczach, bo gdyby ten przejazd był pod samą miejscowością 

Wyrzyki wtedy problemu przejazdu kolejowego w Wyrzykach by nie było, jest tworzona 

kolejna strategia przez Ministerstwo Transportu, wniosek z naszej gminy wpłynął z prośbą o 

ujęcie go w najbliższej perspektywie finansowania wiaduktu kolejowego w miejscowości 

Świercze, poza posesją Pana Szymańskiego i Pana Pajewskiego w pobliżu tego 

zlikwidowanego wiaduktu łącznie z drogami dojazdowymi. Zaraz po nowym roku wystąpię do 

obecnej Pani minister Bieńkowskiej z kolejnym wnioskiem aby w tej perspektywie finansowej 

rozwiązanie problemu komunikacyjnego w obrębie miejscowości Świercze, żeby to zostało 

uwzględnione i rozwiązane. Rozbiórce ulegają również dwa kolejne przejazdy jeden już został 

rozebrany w miejscowości Bylice obok tunelu i kolejny pomiędzy Bylicami a Kałęczynem także 

ulegnie rozbiórce”.  

3. Interpelacja Radnego Ryszarda Flonta: „W budżecie na bieżące utrzymanie dróg jest 

zaplanowana kwota 94tys. zł. Planuję zrobić spotkanie z sołtysami aby ocenić stan dróg. Co 

do drogi w kierunku Ślubówka to należy się tam przejechać i drogę zobaczyć. Jeżeli chodzi o 

stan drogi w kierunku do Pana Pogońskiego sprawę zgłosiłem do Gminy Gzy, do Pani Wójt.             

Z ustaleń wynika, że została przeprowadzona tam kontrola”.  

Głos zabrał Radny Kutner, który nie był usatysfakcjonowany odpowiedziami na interpelacje w 

związku z powyższym rozważa złożenie swoich interpelacji na piśmie.  

 

 

Ad:17 

 

Na salę obrad przybył Pan Gerwik Szczepan który jest przedstawicielem ZBM Ciechanów z 

rady nadzorczej „u Państwa prowadziła się budowa w Kowalewicach pod kierownictwem 

Prezesa Bogdana Szczesnego, w tej chwila mamy bilans do zrobienia i musze wiedzieć jakie 
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jest stanowisko Państwa odnośnie zaległości jakie posiadacie Państwo wobec naszej firmy”? 

Pani Skarbik zapytała o jakie zaległości chodzi gdyż w jej dokumentach nie widnieją żadne 

zaległości. Brak jest umowy na dodatkowe roboty i nie ma faktury z której wynikało by 

zobowiązanie wobec firmy. Firma wystąpiła z pismem roszczeniowym natomiast umowa 

ryczałtowa zamyka jakiekolwiek roszczenia.  Po krótkiej dyskusji głos zabrał Wójt, który 

poinformował że umowa zawarta pomiędzy Gminą a firma jest umową ryczałtową i jest tam 

zapis, że zgodnie ze specyfikacją istotnych warunków zamówienia oraz zgodnie z 

dokumentacją techniczną wykonawca był zobowiązany do dokonania obmiaru robót, 

wykonawca tego obmiaru nie dokonał, przed podpisaniem umowy. Wykonawca powinien 

zgłosić uwagi jeżeli tego nie zrobił to znaczy iż uznał, że wszystko zostało w  prawidłowy 

sposób obmierzone. Wykonawca nawet w trakcie robót jeżeli zauważy, że jest coś nie tak, 

powinien wstrzymać budowę i powiadomić inspektora nadzoru budowlanego, dokonuje się 

obmiaru danej rzeczy której brakuje. Zgłoszony problem uznajemy za zasadny lub nie, 

żadnych takich sygnałów ze strony wykonawcy nie było. Został dokonany końcowy odbiór bez 

żadnych uwag. Do Urzędu Gminy żadna faktura ani kosztorys różnicowy nie wpłynął.  

Po opuszczeniu sali przez Pana Szczepana Gerwika, przewodniczący wrócił jeszcze do tematu 

drogi wojewódzkiej nr 620. Zaproponował aby na najbliższą sesję w nowym roku zaprosić np. 

Pana dyrektora Perzanowskiego aby przedstawi bliższe informacje w sprawie drogi. 

Radna Wiernicka zaproponowała aby zorganizować ludzi z prac społecznie użytecznych do 

posprzątania worków ze śmieciami które znajdują się przy drodze wojewódzkiej. Zwróciła też 

uwagę o nieprzestrzeganiu przez mieszkańców zakazu postoju w pobliżu kościoła. 

Radny Flont zwrócił uwagę, że nie wszyscy otrzymali jeszcze kosze na śmieci. Radna Cygańska 

poprosiła o farbę w celu odmalowania przystanku w Strzegocinie oraz kosz na śmieci. Radna 

Cygańska poruszył także problem odcinka drogi Sulkowo – Kościesze koło Państwa 

Pierzynowskich oraz poprosiła o rozliczenie funduszu sołeckiego w Sulkowie. Radny Sionek 

poinformował, że nowy właściciel działki w Świerkowie na działce gminnej obok sklepu zrobił 

składowisko z wyrwanych krzaków. 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad Przewodniczący zamknął XXVIII 

posiedzenie sesji Rady Gminy Świercze. 
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